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Protokół Nr 10/15 

 

posiedzenia Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą, które 

odbyło się 19 czerwca 2015r. w Urzędzie Marszałkowskim Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13.00. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Obrady prowadził Grzegorz Gałuszka – Przewodniczący Komisji. 

 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie z listami 

obecności, które stanowią załączniki nr 2, 3 i 4 do protokołu. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła do realizacji następujący porządek obrad: 

 

1. Zaopiniowanie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Województwa Świętokrzyskiego za 2014r. 

2. Informacja na temat przebiegu zimowego utrzymania dróg wojewódzkich na terenie 

Województwa Świętokrzyskiego w sezonie 2014/2015. 

3. Sprawozdanie ze stanu realizacji projektu „Sieć Szerokopasmowa Polski Wschodniej- 

województwo świętokrzyskie”. 

4. Sprawozdanie ze stanu realizacji projektu  „e-świętokrzyskie Budowa Systemu 

Informacji Przestrzennej” Województwa Świętokrzyskiego. 

5. Sprawozdanie ze stanu realizacji projektu „e-świętokrzyskie Rozbudowa 

Infrastruktury Informatycznej JST”. 

6. Raport z realizacji priorytetów współpracy zagranicznej Województwa 

Świętokrzyskiego za rok 2014. 

7. Informacja nt. stanu realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Świętokrzyskiego na lata 2007-2013, w 2014 roku. 

8. Informacja nt. zasad   gospodarowania  nieruchomościami Województwa 

Świętokrzyskiego. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 

Województwo Świętokrzyskie, w drodze umowy sprzedaży, od osób fizycznych 

nieruchomości gruntowej położonej w Kazimierzy Wielkiej, oznaczonej w ewidencji 

gruntów w obrębie 0001 jako działki: nr 1404/2 o pow. 0,0372 ha i nr 1411/4 o pow. 

0,0077ha. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo 

Świętokrzyskie pomocy rzeczowej jednostkom samorządu terytorialnego 

województwa świętokrzyskiego: Powiatowi Koneckiemu, Powiatowi 

Ostrowieckiemu, Gminie Kielce, w związku z realizowanym projektem pn. „PWP 

Mój nowy zawód w zielonej gospodarce” w ramach Działania 9.2 Podniesienie 

atrakcyjności i jakości szkolnictwa zawodowego, Priorytetu IX Rozwój wykształcenia 

i kompetencji w regionach, Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013. 

11. Przyjęcie wniosku Komisji do Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w sprawie 

wzmocnienia kapitałowego instytucji pożyczkowych i poręczeniowych realizujących 

zadania RPO 2007-2013. 

12. Przyjęcie planu pracy komisji na II półrocze 2015r. 

13. Sprawy różne.  
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Projekty uchwał do pkt. 9 i 10 stanowią załączniki do akt X sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Przebieg posiedzenia: 
 

Ad. 1.  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka uznał, że każdy radny miał okazję zapoznać 

się na wcześniejszych komisjach ze sprawozdaniem finansowym oraz sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Województwa Świętokrzyskiego za 2014r. Zaproponował ograniczenie 

omawiania niniejszego punktu do zadawania pytań i ewentualnej dyskusji. Komisja 

zaakceptowała niniejszą propozycję. Prezentacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Komisja przy pięciu głosach „za” oraz dwóch głosach „przeciw” pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa 

Świętokrzyskiego za 2014r. Opinia nr 16/15 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad. 2.  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka poinformował, że członkowie Komisji 

otrzymali Informację na temat przebiegu zimowego utrzymania dróg wojewódzkich na 

terenie Województwa Świętokrzyskiego w sezonie 2014/2015. Informacja stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Komisja przyjęła ww. Informację do wiadomości.  

 

Ad. 3.  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka poinformował, że członkowie Komisji 

otrzymali Sprawozdanie ze stanu realizacji projektu „Sieć Szerokopasmowa Polski 

Wschodniej- województwo świętokrzyskie”. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 

Andrzej Sztokfisz - zastępca dyrektora Biura Społeczeństwa Informacyjnego dodał, że 

projekt znajduje się w końcowej fazie realizacji, zostało do wykonania zaledwie 100 km sieci, 

więc roboty ziemne powinny być zakończone zgodnie z planem.  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka chciał wiedzieć na jakim etapie jest 

postępowanie nt. wyłonienia operatora. 

 

Dyrektor Andrzej Sztokfisz poinformował, że termin składania ofert mija 1 lipca. 

Zadeklarował, że Komisja zostanie zapoznana z wynikami tego postępowania.  

 

Komisja przyjęła ww. Informację do wiadomości.  
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Ad. 4. 

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka poinformował, że członkowie Komisji 

otrzymali Sprawozdanie ze stanu realizacji projektu „e-świętokrzyskie Budowa Systemu 

Informacji Przestrzennej” Województwa Świętokrzyskiego. Sprawozdanie stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Komisja przyjęła ww. Informację do wiadomości.  

 

Ad. 5. 

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka poinformował, że członkowie Komisji 

otrzymali Sprawozdanie ze stanu realizacji projektu „e-świętokrzyskie Rozbudowa 

Infrastruktury Informatycznej JST”. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Głos w dyskusji zabrali: Grzegorz Gałuszka, Andrzej Sztokfisz. Rozmawiano o stanie 

realizacji projektu.  

 

Komisja przyjęła ww. Informację do wiadomości.  

 

Ad. 6. 

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka poinformował, że członkowie Komisji 

otrzymali Raport z realizacji priorytetów współpracy zagranicznej Województwa 

Świętokrzyskiego za rok 2014. Raport stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Komisja przyjęła ww. Informację do wiadomości.  

 

Ad. 8. 

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka poinformował, że członkowie Komisji 

otrzymali Informację nt. zasad   gospodarowania  nieruchomościami Województwa 

Świętokrzyskiego. Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Roman Dziedzic – dyrektor Departamentu Nieruchomości, Geodezji i Planowania 

Przestrzennego dodał, że Województwo jest właścicielem ok. 10 tys. działek (ok. tysiąc 

hektarów).  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka chciał wiedzieć jak wygląda sprawa lotniska 

w Masłowie. 

 

Dyrektor Roman Dziedzic poinformował, że są zawarte umowy najmu lub użyczenia 

z podmiotami, które tam funkcjonują, a wpływy z tego tytułu to 250 tys. zł, natomiast podatek 

wynosi rocznie ok. 300 tys. zł. Gospodarowaniem lotniska zajmuje się teraz Wojewódzki 

Zarząd Transportu. 
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Komisja przyjęła ww. Informację do wiadomości. 

 

Ad. 9.  

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Województwo Świętokrzyskie, 

w drodze umowy sprzedaży, od osób fizycznych nieruchomości gruntowej położonej 

w Kazimierzy Wielkiej, oznaczonej w ewidencji gruntów w obrębie 0001 jako działki: nr 

1404/2 o pow. 0,0372 ha i nr 1411/4 o pow. 0,0077ha, przedstawił Roman Dziedzic – 

dyrektor Departamentu Nieruchomości, Geodezji i Planowania Przestrzennego. 
 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. Opinia nr 17/15 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad. 10.  

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo Świętokrzyskie pomocy 

rzeczowej jednostkom samorządu terytorialnego województwa świętokrzyskiego: Powiatowi 

Koneckiemu, Powiatowi Ostrowieckiemu, Gminie Kielce, w związku z realizowanym 

projektem pn. „PWP Mój nowy zawód w zielonej gospodarce” w ramach Działania 9.2 

Podniesienie atrakcyjności i jakości szkolnictwa zawodowego, Priorytetu IX Rozwój 

wykształcenia i kompetencji w regionach, Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-

2013, przedstawił Grzegorz Orawiec – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej.  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka ocenił za słuszny kierunek - rozwój 

szkolnictwa zawodowego, zwłaszcza w kontekście energii odnawialnej.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. Opinia nr 18/15 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Ad. 11.  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu 

Komisji omawiany był problem środków z RPO, którymi dysponują instytucje pożyczkowe 

i poręczeniowe na terenie województwa świętokrzyskiego. Poinformował, że zgodnie 

z ustaleniami członkowie Komisji otrzymali materiały dotyczące działalności tych instytucji 

(załączniki nr 15 - 21 do protokołu).  

 

Następnie Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka odczytał projekt wniosku Komisji 

do Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w sprawie wzmocnienia kapitałowego instytucji 

pożyczkowych i poręczeniowych realizujących zadania RPO 2007-2013 (załącznik nr 22 do 

protokołu). 

 

Głos w dyskusji zabrali: Piotr Żołądek, Mieczysław Sas, Grzegorz Gałuszka, Beata Napierała, 

Grzegorz Orawiec, Bogdan Latosiński. 

Członek Zarządu Piotr Żołądek negatywnie odniósł się do sformułowania mówiącego 

o wzmocnieniu instytucji pożyczkowych i poręczeniowych, gdyż jego zdaniem to 

wzmacnianie następuje przez cały czas. W odpowiedzi na uwagę Marszałka Żołądka, 

Przewodniczący Komisji zaproponował zastąpienie słowa „wzmocnienia” słowem 
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„dokapitalizowanie”. Grzegorz Orawiec – dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej 

wyjaśnił, że decyzja o dokapitalizowaniu nie zależy tylko od Zarządu Województwa – 

problem leży na szczeblu centralnym. Radny Mieczysław Sas odniósł się do warunków jakie 

powinny oferować fundusze mikro i małym przedsiębiorcom. Jego zdaniem pożyczki te 

powinny być niżej oprocentowane, niż te dostępne w bankach oraz wymagania od mikro 

i małych przedsiębiorców zarówno formalne jak i te dotyczące zabezpieczenia, nie powinny 

być tak rygorystyczne. Poruszono również kwestie zalet i wad działalności instytucji 

pożyczkowych i poręczeniowych oraz wyjaśniano wątpliwości związane z treścią materiałów 

jakie otrzymali członkowie Komisji.  

 

Komisja przy dwóch głosach wstrzymujących przyjęła wniosek do Zarządu Województwa 

Świętokrzyskiego w sprawie dokapitalizowania instytucji pożyczkowych i poręczeniowych 

realizujących zadania RPO 2007-2013 (załącznik nr 23 do protokołu). 

 

Pismo do Marszałka Województwa przekazujące ww. wniosek stanowi załącznik nr 24 do 

protokołu. 

 

Ad. 7.  

 

Informację nt. stanu realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Świętokrzyskiego na lata 2007-2013, w 2014 roku, przedstawił Grzegorz Orawiec – 

dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej. Informacja stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu 

 

Od początku realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Świętokrzyskiego na lata 2007-2013 do końca 2014 roku, Instytucja Zarządzająca ogłosiła  

51 konkursów dla beneficjentów. Spośród wniosków złożonych w ramach wszystkich 

ogłoszonych naborów pozytywnie pod względem formalnym oceniono 2 025 wnioski. Do 

końca grudnia 2014 r. Instytucja Zarządzająca zatwierdziła do realizacji 1 371 projektów. 

Łącznie w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego 

na lata 2007-2013 podpisano 1 289 umowy. Na dzień 31 grudnia 2014 roku wartość 

podpisanych umów wyczerpuje 96,72 % alokacji przeznaczonej na lata 2007-2013. Obecnie 

następują realokacje, celem wydania ostatnich środków. Największa dynamika wydawania 

środków przebiega w osi 5. Do tej pory w ramach RPO powstały 3424 etaty, 110 hektarów 

terenów inwestycyjnych, 73 nowe kilometry dróg, 398 km dróg zmodernizowanych, 45 

projektów z zakresu edukacji (46 tys. uczniów i studentów), 160 hektarów poddano 

projektom rewitalizacyjnym. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Komisja przyjęła ww. Informację do wiadomości.  

 

Ad. 12. 

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka przedstawił projekt planu pracy Komisji na II 

półrocze 2015r. (załącznik nr 26 do protokołu). Poinformował, że plan ma charakter otwarty, 

tak więc możliwe są zmiany terminów i założonej tematyki kolejnych posiedzeń.  

 

Uwag do planu nie było. 
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Komisja jednogłośnie przyjęła ww. Plan (załącznik nr 27 do protokołu). 

 

Ad. 13.  

 

W sprawach rożnych: 

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka przedstawił pismo Starosty Powiatu 

Opatowskiego, będące odpowiedzią na Stanowisko nr 3/15 Komisji Strategii Rozwoju, 

Promocji i Współpracy z Zagranicą z dnia 19 marca 2015 r. w sprawie podjęcia przez 

samorządy konkretnych działań mających na celu zapewnienie mieszkańcom województwa 

możliwości korzystania z ulg ustawowych w Publicznym Transporcie Zbiorowym. Pismo 

stanowi załącznik nr 28 do protokołu. Poinformował, że wspólnie z Dyrektorem 

Wojewódzkiego Zarządu Transportu przygotował odpowiedź (załącznik nr 29 do protokołu), 

którą przedstawił Komisji. Po jej przedstawieniu poinformował, że pismo takiej treści 

zostanie wysłane do Starosty Powiatu Opatowskiego, a także do wiadomości Edmunda 

Kaczmarka - Przewodniczącego Konwentu Starostów Województwa Świętokrzyskiego, 

Adama Jarubasa - Marszałka Województwa Świętokrzyskiego, Kazimierza Kotowskiego - 

Członka Zarządu Województwa Świętokrzyskiego oraz do wójtów i burmistrzów z terenu 

Powiatu Opatowskiego (załącznik nr 30 do protokołu). Następnie Przewodniczący 

poinformował, że w dniu dzisiejszym uczestniczył w obradach Konwentu Starostów 

Województwa Świętokrzyskiego, na którym kwestie związane z transportem publicznym były 

tematem wiodącym. Zdaniem Przewodniczącego widać jest niechęć powiatów do 

współorganizowania transportu zbiorowego na terenie województwa.  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka przedstawił pismo podpisane przez Członka 

Zarządu Województwa Kazimierza Kotowskiego, będące odpowiedzią na stanowisko nr 2/15 

z dnia 19 marca 2015 r. popierające apel Sieci Wspierania Organizacji Pozarządowych 

SPLOT w sprawie odstąpienia od wymagania wkładu własnego do projektów organizacji 

pozarządowych, finansowanych ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

RPO 2014 – 2020 (załącznik nr 31 do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka przedstawił pismo Świętokrzyskiego Zarządu 

Dróg Wojewódzkich w Kielcach podtrzymujące swoje negatywne stanowisko dotyczące 

przekwalifikowania drogi powiatowej nr 0103T na drogę wojewódzką (załącznik nr 32 do 

protokołu).  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka przedstawił pismo od Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego Adama Jarubasa, będące odpowiedzią na wniosek nr 1/15 

Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą z dnia 19 marca 2015r. do 

Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w sprawie wsparcia wydarzenia pn. „I Puchar Gór 

Świętokrzyskich Festiwal Biegowy” (załącznik nr 33 do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka przedstawił pismo Centrum Zrównoważonego 

Transportu, zawierające propozycję optymalizacji rozkładów jazdy i wykorzystania 

istniejącego taboru (załącznik nr 34 do protokołu). Przypomniał, że takie same materiały 

otrzymali wszyscy radni województwa.  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka przedstawił pismo Wojewódzkiego Zarządu 

Transportu, stanowiące odpowiedź na pytania radnego Bogdana Latosińskiego zadane na 
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posiedzeniu Komisji w dniu 13 maja br. (załącznik nr 35 do protokołu). Poinformował, że 

kopia pisma została wysłana do radnego Bogdana Latosińskiego w dniu 16 czerwca br.  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka poprosił Karolinę Jarosz – Dyrektor 

Departamentu Organizacyjno – Administracyjnego o to, aby miesięcznik „Nasz Region” był 

rozkładany w większej ilości miejsc na parterze Urzędu Marszałkowskiego. 

 

Karolina Jarosz – Dyrektor Departamentu Organizacyjno – Administracyjnego 
wyjaśniła zasady rozkładania ww. miesięcznika.  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka, w związku z pojawiającymi się informacjami 

dotyczącymi decyzji Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Kielcach o likwidacji 

hodowli bizonów w Kurozwękach zaproponował sformułowanie stanowiska Komisji w tej 

sprawie, wyrażającego zaniepokojenie tą decyzją.  

 

Członek Zarządu Piotr Żołądek poinformował, że jest przygotowane pismo Marszałka w tej 

sprawie do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. 

 

Członek Zarządu Kazimierz Kotowski również negatywnie odniósł się do decyzji RDOŚ 

w Kielcach w ww. sprawie. 

 

Stanowisko nr 4/15 Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 19 czerwca 2015 r. w sprawie decyzji Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska w Kielcach o likwidacji hodowli bizonów w Kurozwękach 

stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 14.20. 

 

 

Przewodniczący Komisji 

 

 

 

          Grzegorz Gałuszka 

 

Protokół sporządził:  

Michał Wójcik 

 


